
 

 

 

 

 
 

 
 

 

 

 
 

 
 

 

 

Ikäihmisen kuulemisƟlaisuus 27.3.2024  
Yhteisötalo klo 10-12 

Infrapäällikkö Pekka Tapio oli kuulemisƟlaisuudessa kertomassa elinympäristöpalveluiden ajankohtaisista 
asioista, mm. KeskusƟen remonƟsta ja vastaamassa kysymyksiin. 
- Lumien aurauksista tulee aina palauteƩa. PalauƩeen perusteella pyritään parantamaan palvelua ensi 
vuonna. Lumien auraus ja kuljeƩaminen on kallista. Pohjavesialueille lumienkuljeƩaminen ei ole enää 
luvallista. 
- Piha-alueiden liiƩymät ongelmallisia lumitalvena. LiiƩymien puhdistaminen on asukkaan vastuulla. 
Duunipajan työporukka on tänä talvena puhdistanut muutamien sellaisten kuntalaisten pihaliiƩymät, joille 
puhdistaminen on mahdotonta esim. liikuntarajoiƩeen takia. 
- HäiriöƟlanteista ilmoitetaan nykyisin teksƟviesƟllä esim. vesien katkaisusta. Näin halutaan tavoiƩaa 
väliƩömäsƟ kaikki, joita häiriöƟlanne koskee. 
- Keskusten remonƫ on alkanut ja kestää koko kesän, remonƫ on valmis syyskuun loppuun mennessä. 
Vesijohto uusitaan remonƟn yhteydessä. Kunta on saanut tukea remonƫin noin 400000 €. Remonƫ 
tehdään pätkissä ja yhteistyössä on oltu yriƩäjien kanssa niin, eƩä liikkeisiin on kulkuƟet avoimina koko 
remonƟn ajan. 
- Liperin paloaseman peruskorjaus on tulossa, remonƟlla turvataan paloaseman säilyminen Liperissä 

Keskustelun satoa: 

- PihaliiƩymien aurauksesta: Kaavoituksessa tulisi oƩaa huomioon, eƩä jää alueita, joihin lunta voi siirtää. 
- Lumenauraustarjouksissa pitää huomioida kokonaisuus, ei vain hinta. Tarjouspyynnöissä pitää osata pyytää 
tarkasƟ se mitä halutaan. 

- Viinijärven vanha Ɵe Kontkalaan on huonossa kunnossa. Tie on Ely:n vastuulla, muƩa Ely ei ole Ɵetä 
kunnostanut. Kunta on ollut jatkuvasƟ asiasta yhteydessä Elyyn päin. 
- Toinen ongelmallinen Ɵe on MaƫsenlahdenƟe 
- OrvokkiƟen kunnostus: suunnitelma on Ɵen kunnostuksesta, muƩa rahoitus puuƩuu. 
- LiperinsalonƟen remonƫ on tulossa kesällä 2024. 
- Myös MäntyƟe on huonossa kunnossa. Kunnostussuunnitelma on tehty. Remonƫ alkaa 2025. 
- Talviajan kävelyreiƟt puuƩuvat Liperistä. Voisiko levenneƩyihin hiihtoväyliin saada reunaan luvallisen 
kävelyreiƟn? ProLiperin ylläpitämä Luhtapuiston reiƫ on talvellakin kuljeƩavissa. 
- Mikä Ɵlanne on vesijohtoverkoston suhteen Liperin kirkonkylällä? Vesihuollon korjausvelkaselvitys 
valmistui 2023. Toistaiseksi putken hajotessa on tehty korjaus paikallisesƟ. Korjausvelkaan on varaƩu rahaa, 
joten päästään myös korjaamaan vesi- ja viemäripuolen infraa. 

Ikäihmisten neuvoston pj Tuula Laeslehto: hyvinvoinƟalueen vanhusneuvoston kuulumiset 
- Laajan palvelun terveysasema säilyy Liperissä 
- Liikkuvia palveluita ollaan lisäämässä, myös Liperistä Heinäveden suuntaan. 
- Ikäneuvolan mahdollinen tulo myös Liperiin Nurmeksen mallin mukaan. 
- Siun soten Mitä sinulle kuuluu -Ɵlaisuudet jatkuvat ja Liperissä tapahtuma järjestetään marraskuussa sekä 
kirkonkylällä  eƩä Ylämyllyllä. 
- Digipalveluita lisätään, muƩa aina pitää olla käyteƩävissä myös puhelinpalvelu ja /tai mahdollisuus 
kasvokkain tapahtuvaan palveluun. 



 

 

 

 

 

Muita ajankohtaisia asioita ikäihmisten neuvostolta: 
- Ikäystävällinen Liperi -ohjelma on valmistunut > ohjelmaa voisi jakaa myös yhdistyksiin 
- Liperin vammaisneuvosto järjestää Näköpäivän 16.4. Penƫlä-salissa 
- Ikäihmisten neuvosto toteuƩaa kulƩuuri-/virkistyspalveluita palvelutaloille testamenƫlahjoituksen turvin. 
- KesäteaƩeriretki 13.7. KarƩulan Syväniemeen TeaƩeri Hermanniin. Retkellä pysähdytään Kuopion 
keskustassa 1,5 h, Koivumäen kartanossa ruokailu, musiikkinäytelmä Laiturimarkkinat klo 16. Hinta  55 €. 
ilmoiƩautuminen alkaa 12.4. RiiƩa Linkolalle. 

Keskustelussa esiinnousseita asioita: 

- PankkiƟlanne: 
Liperin Osuuspankki fuusioituu 2025. Fuusio johtuu Euroopan Keskuspankin määräyksistä. Nykyiset 
konƩorit säilyvät ennallaan. Jatkossa sähköiset asioimiset lisääntyvät. Ongelmana se, eƩei kaikilla 
ikääntyvillä ei ole Ɵetokoneita tai osaamista sähköisiin palveluihin. 

- Neƫrikollisuus lisääntyy. KannaƩaa olla hyvin tarkkana sähköposteissa tulevien viesƟen kanssa. Myös 
puhelimitse tulee huijausviestejä, jopa ääniviesteinä. 

-Yksinäisyys: Ikäihmisten yksinäisyys on ongelmana. Miten tähän voitaisi saada parannusta? 

- Terveydenhuolto: mistä saa apua yksinäinen leikkauksen jälkeen yksinäinen ihminen? 
> Ankkuriin kannaƩaa olla yhteydessä asiassa kuin asiassa. Myös itse pitää kysyä sairaalan 
hoitohenkilökunnalta apua. 

- Ehdotus: Järjestetään luento aiheesta ikääntyneiden talousasioiden hoito ja talousƟlanteesta laitoshoitoon 
siirryƩäessä. Hoitomaksujen määräytyminen kiinnostaa myös. Asumispalveluiden maksupäätöksiä hoitava 
henkilö olisi hyvä pyytää luennoimaan asiasta. Kiinnostusta on myös hoitotahdon ja edunvalvonnan asioihin. 
Ikäihmisten neuvosto oƩaa asian esille kokouksessaan ja katsoo, voisiko luennon järjestää vielä tämän 
toimintakauden aikana. 

- Vanhan kansan talkootyö on nykyisin kokonaan unohdeƩu. Talkootyö piƟ ennen kylät elävinä. Pitää 
ymmärtää, eƩei kunnalla ole kaikkeen varaa tai eƩä palvelut olisivat maksuƩomia 

HyvinvoinƟjohtaja RiiƩa Lappalaisen  terveiset KuulemisƟlaisuuteen:  
- Ikäihmisten ohjelma on valmistunut ja se on hyväksyƩy helmikuun valtuustossa. Aloitamme konkreeƫsten 
toimenpiteiden valmistelun osana laajaa hyvinvoinƟsuunnitelmaa. 
- Ikiliikkujat hanke käynnistyy, suunnitelmat hyvinvoinƟlautakuntaan huhƟkuussa. 
- Kunta saanut melko suuren perinnön ikäihmisten hyvinvoinnin edistämiseen, asiasta Ɵedotetaan 
myöhemmin ikäihmisten neuvoston ja lautakunnan kauƩa, kun tarkemmat suunnitelmat valmistuvat. 
- kunnan liiƩyminen kansainväliseen ikäystävällisten kunƟen/kaupunkien verkostoon valmistelussa. 


